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Szesnastu prezydentów miast, 
tworzących ruch „Obywatele do 
Senatu” podpisało wstępną de-
klaracją programową. 
„My, inicjatorzy Ruchu do Se-
natu, jesteśmy doświadczo-
nymi samorządowcami. Od 
lat podejmujemy trudne decy-
zje dotyczące naszych miast, 
dzięki czemu nasze małe oj-
czyzny odnoszą sukces. Je-
steśmy przekonani, że tak 
samo można rządzić Polską” 
– czytamy w tym dokumencie.  
 
Spotkanie Unii Prezydentów 
Miast odbyło się 27 lipca w 
Pławniowicach na Śląsku. Wzię-
li w nim udział włodarze Wrocła-
wia, Gliwic, Kielc, Rzeszowa, 
Zamościa, Ełku, Lubina, Nowej 
Soli, Świdnicy, Zduńskiej Woli, 
Piotrkowa Trybunalskiego, Ja-
strzębia Zdroju, Tychów, Rybni-
ka, Zabrza i Zamościa. Wszyscy 
podpisali się pod dwoma doku-
mentami - wstępną deklaracją 
programową oraz odezwą wy-
borczą skierowaną do Polaków.  
Prezydenci miast wypracowali 
wspólne stanowisko w pod-

stawowych dla ruchu „Obywa-
tele do Senatu” kwestiach. 
- Na naszych listach nie będzie 
członków partii politycznych, 
nie będziemy też zawierać ja-
kichkolwiek sojuszy z partiami 
– wyjaśnia Rafał Dutkiewicz, 
prezydent Wrocławia i inicjator 
ruchu.
- Chcemy by w Polsce decyzje 
i ich realizacja były oddane 
najbardziej kompetentnym 
obywatelom, niezależnym od 
partyjnych uwarunkowań i fobii.  
By to osiągnąć konieczny jest 
wybór do Senatu najbardziej 
kompetentnych reprezentantów 
społeczności lokalnych, a nie 
nominatów partyjnych czy też 
celebrytów medialnych. Nasi 
kandydaci będą osobami o 
wielkim autorytecie osobistym 
wynikającym z ich wiedzy i oso-
bistych dokonań. Zależy nam, 
by ten pierwszy krok doprowa-
dził do istotnej zmiany ustrojo-
wej polegającej na przekształ-
ceniu Senatu w Izbę Samorzą-
dową - konkluduje Małgorzata 
Mańka - Szulik
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Obywatele 
rosną w siłę

Prezydenci tworzący ruch „Obywatele 
do Senatu” podpisali deklarację 
programową

Na listach wyborczych do Senatu mają zna-
leźć się wyłącznie ci, którzy aktywnie dzia-
łają na rzecz lokalnych społeczności i cieszą 
się zaufaniem mieszkańców.  -  Chcemy, by 
Senat RP stał się prawdziwym pomostem le-
gislacyjnym pomiędzy Polską lokalną i wła-
dzą centralną – podkreśla prezydent Zabrza 
Małgorzata Mańka-Szulik.

Do 2 września w Miejskim Ośrodku Kultury 
Guido można oglądać prace studentów 
Politechniki Śląskiej, przedstawiające ich 
pomysły na rewitalizację budynków 
i przestrzeni miejskich. 

Na szczególną uwagę zasługuje idea zagospodarowania słynnej 
Zandki. Autorem projektu jest Paweł Kobierzewski. Zawarł w nim 
Nawijalnię, Regenerację oraz Inkubator Młodych Artystów. Na-
wijalnia byłaby dwukondygnacyjnym budynkiem, w którym mie-
ściłby się klub muzyczny i sale konferencyjne, do Regeneracji 
chodzilibyśmy na kawę i słodkości, a w Inkubatorze oceniali po-
pisy młodych twórców. Czy taki projekt ma szansę na faktyczną 
realizację? Zabrzański magistrat nie przeczy, że twory wyobraźni 
przeniesione na papier są bardzo ciekawe i nie jest wykluczone, 
że w przyszłości zostaną wykorzystane. 
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Studencki pomysł na miasto

Nawijanie na Zandce

Nowa usługa jest bajecznie 
prosta. Polega na tłuma-
czeniu na żywo rozmowy 
z osobą niesłyszącą za 
pośrednictwem tłumacza 
dostępnego przez Internet. 
Połączenie następuje auto-
matycznie. Wystarczy jeden 
przycisk. 

 -  Urząd Miejski w Zabrzu od siedmiu lat 
zatrudnia tłumacza języka migowego. 
Zależało nam jednak, aby komunikację 
z osobami niesłyszącymi, które przycho-
dzą do urzędu, dodatkowo usprawnić i 
przyspieszyć. Stąd decyzja o wdrożeniu 
usługi wspomagającej tłumacza języka 
migowego on-line, nazwaną roboczo 
Tok Tu Tok - wyjaśnia Sławomir Gruszka 
z Wydziału Kontaktów Społecznych za-
brzańskiego magistratu. 

Za pomocą dotyku ekranu urządzenie 
łączy nas identycznie, jak dzieje się w 
przypadku video konferencji z jednym z 
profesjonalnych tłumaczy, który dowia-
duje się od osoby niesłyszącej w jakiej 
sprawie przyszedł. Po czym zawiadamia 
odpowiedniego pracownika, wskazane-
go wcześniej do obsługi danej sprawy. 

Tok Tu Tok i sprawa załatwiona
Zabrzański magistrat wdraża nowoczesny system komunikowania z osobami niesłyszącymi

- Pracownik podchodzi do stanowiska, gdzie 
czeka osoba niesłysząca i przy wsparciu tłu-
macza w systemie on – line kompleksowo 

załatwia sprawę - dodaje Sławomir Gruszka. 
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Nowy system ułatwi komunikację 
osobom niesłyszacym

Projekt zakłada, że na portalu 
będą umieszczane ogłoszenia 
dotyczące nieruchomości na 
sprzedaż. Do ogłoszeń będzie 
można załączać zdjęcia nie-
ruchomości oraz mapki z ich 
lokalizacją. 

- Znacznie usprawni to obrót 
nieruchomościami inwestycyj-
nymi. Zresztą na portalu będą 
umieszczane nie tylko gminne 
nieruchomości. Osoby fizycz-
ne, instytucje, czy przedsię-
biorstwa również będą 
mogły zamieszczać 
tam swoje 
ogłoszenia. 
M a m y 

nadzieję że pomoże to poten-
cjalnym inwestorom znaleźć 
odpowiednie miejsce w na-
szym mieście, w tym nieru-
chomości zabudowane, jak 
hale albo magazyny, o 
których dziś nie za-
wsze posiadamy 
jako miasto 
wiedzę. 
C z ę -

 W internecie 
będzie można 

sprawdzić, które 
z terenów w Strefie 

Ekonomicznej są 
dostępne pod inwestycje

sto jest tak, iż inwestor po-
szukuje gotowego obiektu, czy 
powierzchni biurowej, której nie 
posiadamy w zasobach miej-
skich, choć znajduje się ona na 
terenie Zabrza. Dzięki giełdzie, 
będzie łatwiej je znaleźć - wyja-
śnia Rafał Kobos, pełnomocnik 
prezydenta Zabrza ds. inwesto-
rów. 

Giełda powinna zostać urucho-
mio-

na w ciągu najbliższych trzech 
miesięcy. Dodatkowo w ramach 
programu Zabrze Kopalnia Moż-
liwości, promującego tereny 
inwestycyjne, przygotowywany 
jest portal, na którym przedsię-
biorcy będą mogli sprawdzić, ja-
kie nieruchomości znajdują się 
w zasobach gminy, włącznie z 
terenami wchodzącymi w skład 
zabrzańskiej części Specjalnej 
Strefy Ekonomicznej. 
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Trwają prace związane z uruchomieniem na stronach Urzędu Miasta internetowej 
giełdy nieruchomości

Szybciej znajdą miejsca 
pod inwestycje
Przedsiębiorcy zainteresowani otwarciem 
podwojów swoich firm na terenie Zabrza, 
nie będą musieli jeździć po mieście w po-
szukiwaniu gruntów nadających się pod 
działalność gospodarczą. Wszystko znajdą 
w internecie.


